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گزارش میدانی شهرآرا از چالش های شهروندان و غرفه داران روزبازار مجیدیه

«بهزودیآسفالتمیشود بازار زمین»روز
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آبان سال گذشته یکشنبه بازار و 
چهارشنبه بازار واقع در الهیه ۲۵ 
به ضلع جنوبی بازار قدیم خودرو 
مجیدیه منتقل شد  تا به فعالیت 
خود ادامه  دهد. این جابه جایی 
به دنبال مطالبات مردمی و با 
هدف حمایت از دست فروشان 
انجام شد، اما مشکلات جدیدی 
برای غرفه داران و شهروندان به همراه داشت. در 
بازدید میدانی خبرنگار ما از چهارشنبه بازار، به 
گفت وگو با شهروندان و غرفه داران پرداختیم و 

مشکلات آن ها  را مورد بررسی قرار دادیم.

انتقال با هدف حمایت از دست فروشان  

بنا به گفته مسئولان شهرداری یکی از اهداف اصلی 
جابه جایی یکشنبه  بازار و چهارشنبه بازار مجیدیه، 
حمایت از دست فروشان و فراهم کردن فضایی 
مناسب برای کسب وکار آن ها  بود. با تحویل زمین 
بازار مجیدیه، این بازارها به صورت موقت به زمینی 
در روبه روی بازار قدیمی مجیدیه منتقل شد. با 
این حال، مشکلات مربوط به زمین جدید و شرایط 
فیزیکی آن، نارضایتی زیادی را در میان غرفه داران 

به وجود آورده است.

مشکلات زمین  

یکی از اصلی ترین مشکلات مطرح شده  غرفه داران، 
نامناسب بودن زمین جدید است. این زمین به 
کی است و آسفالت نشده است  صورت شن و خا
سبب بروز مشکلات فراوانی برای غرفه داران 
می شود. در بازدید میدانی  از این بازار ، یکی از 
کی  کاملا شن و خا : زمین  غرفه داران می گوید
است و در روزهای بارانی بسیار گل آلود می شود. 
این شرایط باعث می شود که ما نتوانیم به راحتی 
غرفه های خود را برپا کنیم و مشتریان نیز با مشکلات 
زیادی روبه رو می شوند. در این گزارش میدانی 
ما، بسیاری از غرفه داران از این شرایط ناراضی 
بودند و درخواست کردند که زمین بازار آسفالت 
 و زیرساخت های لازم برای فعالیت مناسب آن ها  
فراهم شود. یکی از غرفه داران بیان می کند: ما انتظار 
داریم که مسئولان به این مشکلات رسیدگی کنند و 
زمین بازار را آسفالت کنند تا بتوانیم با خیال راحت 

به فعالیت خود ادامه دهیم.

هزینه بالای اجاره ماهانه  

یکی دیگر از مشکلاتی که از سوی غرفه داران مطرح 
شد، هزینه بالای اجاره ماهانه غرفه ها ست. بسیاری 
از دست فروشان که توانایی مالی محدودی دارند، از 

این هزینه ها گلایه دارند و معتقدند که این رقم برای 
آن ها  بسیار زیاد است. یکی از غرفه داران می گوید: 
رقم اجاره ماهانه برای ما که دست فروش هستیم 
بسیار زیاد است و این امر باعث می شود تا بسیاری 

از همکاران ما نتوانند در این بازار فعالیت کنند.

 پاسخ گویی مسئولان مربوط  

ن  و معا  ، نی ا مید ید  د ز با ین  ا ر  د
ف  صنو و  غل  مشا هی  ن د ما سا
سازمان سامان دهی مشاغل شهری 
زی شهرداری  کشاور و فراورده های 
مشهد نیز همراه ماست. رضا محمدی 
ح شده  غرفه داران  به مشکلات مطر
پاسخ می دهد. همراه با او در بازار قدم 
می زنیم. او به معرفی اقدامات انجام 
شده در چند ماه اخیر می پردازد. معاون 
سامان دهی مشاغل و صنوف در این 

گاه  گفت وگو اظهار می کند: ما از مشکلات موجود آ
هستیم و در تلاشیم تا با فراهم کردن زیرساخت های 
لازم، شرایط بهتری را برای غرفه داران ایجاد کنیم. 
او با بیان اینکه این بازار با مساحت تقریبی 7.8و 
3.7 پارکینگ عمومی است، توضیح می دهد: 
خدماتی که به شهروندان در این بازار ارائه می شود 
ک و پارچه است. با  شامل میوه، موادغذایی، پوشا
مساعدت آقای بهشتی، معاون دادستانی مشهد، 
این فضا برای روزبازار در نظر گرفته شد و با همت 

مدیرعامل سازمان برای آسفالت نیز تا حدی قول 
آن را از معاون دادستان مشهد گرفته ایم.

معاون سامان دهی مشاغل و صنوف سازمان 
ی  ه ها د ر و ا ی و فر غل شهر هی مشا ن د ما سا
زی شهرداری مشهد می افزاید: در حال  کشاور
پیگیری هستیم تا بتوانیم خدمات آن را افزایش 

دهیم.
محمدی با اشاره به اینکه این زمین 
کاربری فضای سبز دارد و در حاشیه 
بزرگراه است، بیان می کند: از همین 
حیث نگرانی معاون دادستانی بابت 
خطرآفرینی آن برای شهروندان است 
کردن نگرانی ها  که در حال برطرف 

هستیم.
او درباره امکانات این روزبازار می گوید: 
کانکسی  چندین سرویس بهداشتی 
نصب شده است. علاوه بر آن غرفه ای 

کانکسی برای مواد غذایی برپا کرده ایم.
محمدی در ادامه احداث پل عابر پیاده، تعبیه 
ایستگاه اتوبوس برای جمعه بازار خودرو و سکوی 
کارشناسی رنگ رایگان را از دیگر موارد اجرا شده در این 
بازار ذکر می کند. او همچنین اشاره دارد که در آینده 
نزدیک نیز دوربرگردان بازار اصلاح هندسی می شود.

معاون سامان دهی مشاغل و صنوف درباره گلایه 
غرفه داران از مشخص نبودن محل غرفه ها و هزینه 
دریافتی 3۲0 هزار تومان در ماه از سوی سازمان، 

توضیح می دهد: طبق تعرفه های مصوب شورای 
اسلامی شهر مشهد، غرفه معمولی 40 هزار تومان و 
غرفه نبشی هم 80 هزار تومان است، اما هزینه های 
بالای نگهداری این بازار زیاد است. این ارقام در 
معنای واقعی درآمد برای سازمان نیست. گلایه 
غرفه داران بابت مشخص نبودن محل استقرار 
آن هاست. با آسفالت شدن، غرفه ها شماره گذاری 

می شود و دغدغه غرفه داران برطرف می شود.

واکنش شهروندان و غرفه داران  

در ادامـه شـهروندان و غرفـه داران از حضـور یکـی از 
مسـئولان سـازمان سـامان دهی مشـاغل شـهری 
و فراورده هـای کشـاورزی و پاسـخ گویی حضـوری 
اسـتقبال کردند. آن ها  همچنان خواسـتار اقدامات 
عملـی و سـریع بـرای بهبـود شـرایط بـازار هسـتند. 
یکـی از شـهروندان کـه بـه صـورت منظـم بـه ایـن بـازار 
می آیـد، می گویـد: مـا از مسـئولان می خواهیـم کـه بـه 
وضعیـت ایـن بـازار رسـیدگی کننـد و زیرسـاخت های 
لازم را فراهم کنند تا هم غرفه داران بتوانند با خیال 
راحت فعالیت کنند و هم ما بتوانیم از خدمات این 

بـازار بهره منـد شـویم.
یکی از غرفه داران نیز بیان می کند: ما از مسئولان 
تقاضا داریم که به وعده های خود عمل کنند و هر 
چه سریع تر زمین بازار را آسفالت کنند. همچنین 
باید هزینه های اجاره ماهانه را کاهش دهند تا ما 
بتوانیم با آرامش به فعالیت های خود ادامه دهیم.

زمین بایر 
یا معدن زباله؟

ی  مین ها | ز |شهرکی شهرکی

ت  مــعــضــلا و  یــر  با
وبر آن اعتراض  دور
کنان محله را به  سا

دنبال داشته است.
ن  کنا همین سا ز  ه یکی ا د ا ز محمد
حاشیه شهر مشهد در پیامی به صدای 
مردم می گوید: زمین بایر غیرمحصور 
ع 18.9  در بولوار دروی 19 خیابان زار
به محل دپوی زباله تبدیل شده است. 

این شهروند درخواست دارد برای این 
زمین های بایر اقدامی مؤثر انجام شود.

ش  د نتقا ا ن  پیکا ک  نو مه  ا د ا ر  د
را به سمت شهرداری می گیرد و می گوید: 
زمین متعلق به شهرداری نیست و باید 
مالک پاسخ گو پاسخ باشد. با این شرایط 
نقش مدیریت شهری چیست؟ باید 
با اهرم های قانونی، مالکان را مجاب 
کنند زمین را بسازد یا حداقل از وضعیت 

کنونی پر از زباله و آفت درآورند.

محمـدزاده ادامـه می دهـد: بیشـتر 
ایـن زمین هـا بـرای اهالـی و همسـایگان 
مشـکلات و دردسـرهایی مثـل تجمـع 
زبالـه دارنـد و محـل تجمـع سوسـک 
و مـوش و حیوانـات مـوذی می شـوند. 
از شـهرداری تقاضـا داریـم اطـراف ایـن 
زمین هـا را دیوارکشـی کنـد یا به مالـک 
ت  یـن مشـکلا ا هـد تا  ر بد خطـا ن ا آ

به حداقـل برسـد.
ر  مو ا ل  ، مسئو ه خند سید معین فر

روابط عمومی معاونت محیط زیست 
و خدمات شهری شهرداری مشهد 
در پاسخ به این درخواست شهروند 
می گوید: اراضی مذکور خارج از محدوده 
خدمات شهری است، اما به صورت 
دوره ای از سوی نیروهای خدمات 
شهری نظافت می شود و شهروندان 
ع  می توانند برای رسیدگی به موضو
ک  زمین و تعیین تکلیف به اداره کل املا

شهرداری مشهد مراجعه کنند.

روبه رو

 در آینده نزدیک 
نیز دوربرگردان بازار 

اصلاح هندسی 
می شود تا شرایط 
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غرفه داران و مردم 
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 پله سرسره داخل بوستان خطی در بزرگراه شهید میرزایی،   
شهید میرزایی 42، شهید نظام دوست یک، شکسته شده 
و برای کودکان ایجاد خطر می کند. )درخواست رفع نقص(

وزی خراب    آبنمای داخل بوستان وفا در خیابان پیر
و خاموش است. )درخواست رفع نقص(

اخیرا حدفاصل بولوار معلم تا میدان آزادی ، داخل لاین   
کنارگذر روکش آسفالت شده است، ولی اختلاف دریچه های 
منهول از سطح آسفالت زیاد است و به چاله تبدیل شده 

است. )درخواست اصلاح دریچه های منهول(

مالکی در بولوار سید مرتضی 45 نبش معاد 4۸ با هدایت   
کنان ایجاد مزاحمت  پساب به داخل معبر عمومی برای سا

) کرده است. )درخواست اخطار

ارتفاع دریچه منهول در خیابان آیت ا... عبادی، خیابان   
ابوالخیر حدفاصل ابوالخیر 5و۷ از سطح آسفالت پایین تر 

است. )خواست بررسی و هم سطح سازی(

شهروند اعلام کرد که در آزادشهر، امامت 14 چهارراه اول   
که لبه ندارد و سبب  رگی است  20 جوی بز نبش بیهقی 
آسیب به خودروهای در حال پارک می شود. )درخواست 
بلند کردن لبه جداول برای جلوگیری از افتادن ماشین ها 

در جوی(

نیمکت های داخل معبر پیاده رو در بزرگراه شهید میرزایی،   
محله رسالت، زیر پل سواره رو میدان بار نوغان شکسته 

) شده است. )تقاضای تعمیر

محله    ر  ن د ستا هی بو گیا شش  د پو کر م  علا ند ا و شهر
بهارستان، خیابان کاوه، حدفاصل ابتدای کاوه تا میدان 
شهید جوان از بین رفته است و هیچ اقدامی برای کاشت 
مجدد صورت نگرفته است. )درخواست کاشت مجدد 

پوشش گیاهی(

  الو الو 137137؟؟            

ستون »الو137« صدای شماست که به مرکز ارتباطات مردمی شهرداری 
 مشهد رسیده است تا ما به عنوان رسانه شما،آن را به گوش مسئولان برسانیم 

و از مسئولان خواسته هایتان را  مطالبه کنیم.

پیگیری پیام های مردم

سامانه سرمایشی برخی از مینی بوس ها در دست تعمیر است


 ، ما گر ن فصلِ  سید ر ا ن با فر ما | هم ز حمتی |ر حمتی ر

پیام های شهروندان درباره فقدان کولر در برخی 
از سیستم های حمل و نقل شهری مشهد بیشتر 
می شود. در این باره شهروندان خواستار انعکاس 
انتقادها و پیشنهادهایشان به اتوبوس رانی 
ع  ضو مو همین  و  پیر ی  ند و شهر  . هستند
نظر  یر ی ز س ها : مینی بو شت ین چنین نو ا
سازمان اتوبوس رانی بیشتر کولر ندارند یا خراب 
هستند. چرا سازمان اتوبوس رانی تسهیلاتی به 
این شرکت و سایر شرکت های متولی نمی دهد 

تا از نظر تجهیزات تکمیل شوند؟
ید  نی با س ر ا بو تو : ا شت ی نو یگر ند د و شهر
اتوبوس ها و مینی بوس های جدیدی را به 
مجموعه ناوگان شهری اضافه کند. گرما واقعا 
ن حمل و نقل  گا و قتی نا ، و ست سا قت فر طا
شهری مجهز به کولر باشد، قطعا مردم بیشتر 

ز حجم ترافیک  ز آن استفاده می کنند و ا ا
خودروهای تک سرنشین نیز کاسته خواهد شد. 
پیرو  خواسته مردم، این پیام های شهروندان را 
شهرآرا با سخن گو و رئیس اداره روابط عمومی 
سازمان اتوبوس رانی مشهد به منظور پیگیری 

ک گذاشت. مطالباتشان به اشترا
عباس اتحادی گفت: از چندی پیش تعمیر برخی 
از خطوط ناوگان حمل و نقل شهری آغاز شده 
است و به دنبال همین موضوع مینی بوس های 
دارای نقص سیستم سرمایشی در حال تعمیر 

هستند.
رئیس اداره روابط عمومی سازمان اتوبوس رانی 
مشهد افزود: این مینی بوس ها بعد از تعمیر و 
بهینه سازی، به خطوط حمل و نقل شهری بر 
خواهند گشت و شهروندان می توانند با اطمینان 

خاطر از آن ها استفاده کنند.

امان از شلوغی خط 95


شــهرکی|شــهرکی| هــوای گــرم و شــلوغی خــط اتوبــوس 9۵ 

صــدای مســافران ایــن خــط را درآورده اســت. 
ــا ارســال  لســانی، یکــی از مســافران ایــن خــط ب
پیامــی بــه صــدای مــردم می گویــد: بــا توجــه 
ــودن جمعیــت مســافران ایــن خــط،  ــاد ب ــه زی ب
نــی تدبیــری بــرای آن بیندیشــد.  اتوبوس را
ی  مــا گر ر  م د د یــد مــر ش نمی آ ا خــو ا ر خــد
ر  و د ننــد  یــن همــه معطــل بما ا ن  بســتا تا
کــه مبــدأ و مقصــد  ایســتگاه های ایــن خــط 
آن پایانه هــای ســرافرازان و فردوســی اســت، 
. در  و شــوند وبــه ر غ ر بــا اتوبوس هــای شــلو
بــه  و  لم  ســا ی  س هــا بو تو ا ن  د بــو ر ختیا ا
کافــی درون شــهری، حداقــل حقــوق  انــدازه 
شــهروندی مســافران اســت. هــوای مســافران 
را در ایــن هــوای داغ تابســتانی داشــته باشــید.
عبــاس اتحــادی، رئیــس اداره روابــط عمومــی 

ســازمان اتوبوس رانــی شــهرداری مشــهد در 
: خــط 9۵ بــا  وند می گویــد یــن شــهر پاســخ ا
چهارده دســتگاه فعــال بــه مــردم و متقاضیــان 
 حمل و نقــل عمومــی خدمت رســانی می کنــد.

نــی  ما ز صله  فا ســر  : یــد ا فز می ا ی  د تحــا ا
ســرویس دهی ایــن خــط نیــز 10 دقیقــه اســت. 
همچنیــن بــه همــکاران خــط 9۵ یــادآوری شــده 
اســت تــا در ســاعات اوج کاری و ســهولت تــردد 
مســافران، بــرای تقویــت نــاوگان اقــدام کننــد.
گــر شــهروندان بــا   وی پیشــنهاد می دهــد: ا
معطلــی غیرمتعــارف ایــن خــط و ســرفاصله 
و شــدند آن را بــه  وبــه ر یــاد ر زمانــی خیلــی ز
ســامانه 137 بــه صــورت مــوردی بیــان کننــد 
تــا مطالعــه و بررســی دقیق تــری بــر عملکــرد 
آن صــورت بگیــرد و دلایــل تأخیــر احتمالــی 

بررســی شــود.

  شهرداری

0- شهرداری چند � 936… 1 5 6
وهای کار ترمیم پیاده ر  وقت قبل 
حرعاملی ۲9 و 31  را تمام کرد، اما به هیچ 
عنوان پیاده روها از نظر شیب مناسب 
نیستند. تا جایی که بدتر از قبل باید از 
آن محل عبور کرد. چرا شهرداری نظارتی 
بر کار پیمانکاران ندارد تا این گونه 
بیت المال را هدر ندهند؟ در حال 
حاضر با این شیبی که پیاده روها دارند 
امکان تردد و رفت و آمد وجود ندارد.

773…0915- چرا شهربازی ها �
پول ورودی می گیرند؟ چرا شهرداری 
نظارتی ندارد؟ این پول بابت چه 

خدماتی است؟
129..0905- پیاده روهای خیابان �

رسالت و گاز بسیار خراب شده اند. 
وجود چند مکانیکی در این محدوده 
که بیشتر این  نیزسبب شده است 
پیاده رو ها خراب شوند. به  ویژه در 
محدوده رسالت 18 و ۲0 پیاده روها 
بسیار شکسته اند. چند بار پای خود 
من به پیاده رو گیر کرد و نزدیک بود 
زمین بخورم. ابتدای رسالت 18 نیز 
ارتفاع پیاده رو یک باره بسیار زیاد 
می شود. لطفا نسبت به بهسازی این 

پیاده روها اقدام کنید.
354..0936- همه به فکر تعطیلی �

ادارات هستند   در حالی که کارمندان 
کارگران  کولرند، اما  در سایه و زیر 
شهرداری و فضای سبز در این شرایط 
آب وهوایی و اینکه گفته می شود این 
ن و  ختا ر ، د ست ا ی ز ر ب بیما فتا آ

گیاهان را آبیاری می کنند.
گرما و � 280…0915- چرا قوانین 

سرمای هوا و تعطیلی هایی که ایجاد 
می شود مشمول کارگران کارخانجات 

نمی شود؟
علوم پزشکی

269…0915-با این مسافرانی که �
از شهرهای شمالی به مشهد سفر 
کرده اند احتمال انتقال بیماری دنگی 
گر مسئولان از  زیاد است و در ادامه ا
کنون فکری نکنند مشهد نیز تا  هم ا
چند هفته دیگر درگیر این بیماری 

می شود .
تی بر � ر ا نظا 0- چر 9 1 5…7 7 3

بهداشت رستوران های خیابان امام 
رضا)ع( نیست؟
راه وشهرسازی

شهروند- چرا جاده میامی را آسفالت �
نمی کنند؟

نیروی انتظامی

773…0915- چرا نیروی انتظامی با �
گوشی قاپان برخورد جدی نمی کند؟ 
تعداد آن ها روز به روز زیادتر می شود؟

اصناف

رحمتــی- روز گذشــته ســاعت ۲ �
بعد ظهــر از خیابــان ســنایی و چهــارراه 
کــی در حــال عبــور بــودم. تمــام  پــل خا
 . نــد د شــن بو و شــی ها ر و ستر فر لو
مگــر قــرار نبــود بــرای صرفه جویــی و 
مدیریــت در مصــرف بــرق اصنــاف در 
این ســاعت تعطیل باشــند. چه کســی 

نظــارت می کنــد؟
شهروند- چرا تعزیرات و اتاق اصناف �

نظارتی بر قیمت صافکاری ها ندارند؟
تی بر � ر ا نظا 0- چر 9 1 5…7 7 3

ی  ه ها یشگا ا ر آ شت و قیمت  ا بهد
مردانه نیست؟

امورخیریه

773…0915- چرا اوقاف و امور �
خیریه بر پولی که در صندوق مساجد 

جمع می شود نظارتی ندارند؟
فراورده های نفتی�
120…0915- ســـاعت 1۲ دو روز قبـــل �

در پمـــپ بنزیـــن محـــدوده میـــدان 
یـــون چنـــد ردیـــف ماشـــین  تلویز
منتظـــر ســـوخت گیری بودنـــد و بـــا 
وجـــود گذشـــت چنـــد دقیقـــه هیـــچ 
نـــی بـــه صـــف داده نمی شـــد.  تکا
جویـــا کـــه شـــدم گفتنـــد ســـاعت تغییـــر 
شـــیفت اســـت و تـــا تغییـــر شـــیفت 
اعمـــال نشـــود ســـوخت گیری انجـــام 
نخواهـــد شـــد. چـــرا ایـــن تغییـــر شـــیفت 
بایـــد این گونـــه زمـــان انتظـــار راننـــدگان 

خودروهـــا را افزایـــش دهـــد؟
سهمیه � ا  چر   -0 9 1 5 … 7 7 3

خودروهای شخصی را حداقل پانزده 
لیتر اضافه نمی کنند؟ 

آموزش وپرورش

شهروند- چرا مدارس دولتی هنگام �
ثبت نام پول می گیرند؟

دادگستری

اوســـو-دادیار ناظـــر بـــر کمپ هـــای �
تـــرک اعتیـــاد اســـتان خراســـان، لطفـــا 
بـــه وضعیـــت بهداشـــت و نظافـــت 
همچنیـــن  و  مـــی  عمو و  ی  د فـــر
نظـــارت شـــدید بـــر پخت وپـــز غـــذا در 
کمپ هـــای اجبـــاری تـــرک اعتیـــاد 
اســـتان نظـــارت کنیـــد و برنامـــه ای 
کـــه مـــردم بتواننـــد  تدویـــن کنیـــد 
گلـــه و شـــکایت خـــود را بـــه مســـئولان 

کننـــد. کمپ هـــا منتقـــل 
718…0937- چرا برای وکلا تعرفه �

مشخصی وجود ندارند و هرکدام 
 مبالغی را تعیین می کنند؟

شهروند- چرا در دوران عقد یک �
ن تعلق  یه و نفقه به ز م مهر ر چها
نمی گیرد تا مردان توان پرداخت 
داشته باشند؟ قوه قضائیه چرا این 

قانون را اصلاح نمی کنند؟

با ما در ارتباط باشید
3   پيامـــک 0 0 0 7 2 8 9
shahraramardom   آی دی روبیکا
0   شماره ایتا، آی گپ و روبیکا 9 0 5 4 6 5 8 0 6 0
Shahraranews@mashhad.ir   رایانامـــه
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نگاه روز
شهروندی ضمن تماس با سامانه 137 شهرداری مشهد نسبت به جداول محدوده خیابان فرامرز و رسالت 4 انتقاد کرد و 
در ادامه خواستار بهسازی جداول این محدوده شد. در پی تماس شهروند موضوع به شهرداری منطقه ارجاع و جداول 

این محدوده ترمیم و بهسازی شد.
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